
Challenge Jan Lahuis. 
 

1. Vertel iets over jezelf wat je collega’s bij de SZO nog niet weten. 
 

Los van de ietwat jongere garde, kan ik mij haast niet voorstellen, dat er nog veel SZO-leden zijn, die mij niet 

kennen. Ik heb als secretaris van de SZO – sinds 2008 – natuurlijk het meest contact met onze leden, via alle 

correspondentie van en over de SZO, het clubblad en de website. Wat de meeste SZO’ers niet weten, is mijn 

privé-situatie en dat wou ik ook maar zo houden. De mensen, die het zouden moeten (kunnen) weten, weten het 

ook wel. Wat de meeste leden niet weten, is dat ik als scheidsrechter en als bestuurder binnen de COVS een hele 

bekende Nederlander ben. Ik was – in twee periodes van 8 en 2 jaar – secretaris van de Scheidsrechtersvereniging 

“COVS Hondsrug e.o”, gevestigd in Exloo. Deze COVS-groep scheidde zich in 1971 eerst af van de COVS-groep Zuid 

Oost Drenthe en heeft zich in 2016 weer samen gevoegd. Als landelijk secretaris van de COVS (periode 1995-

2007) kreeg ik bekenden, collega’s, kennissen, vrienden in alle windstreken van Nederland. Ik bewaar hele 

prettige herinneringen aan deze periode, waardoor ik de COVS ook van haver tot gort ken. Het “bloed van de 

COVS” stroomt door mijn aderen.  
 

2. Waarom ben je begonnen met scheidsrechteren? 
 

Door toedoen van de COVS ben ik ook begonnen als scheidsrechter. Ik begon te voetballen op 12-jarige leeftijd bij 

de voetbalvereniging VIOS (O) te Oosterhesselen. Als 15-16 jarige deed ik mee met de Jeugdspelregelwedstrijden  

van de COVS, die werden georganiseerd door de COVS-groep “Zuid Oost Drenthe”. We werden zelfs een keer 

kampioen en een keer tweede van de provincie Drenthe van COVS District Noord. We mochten toen meedoen 

aan de Districts-kampioenschappen van COVS District Noord. Daar werden we weliswaar uitgeschakeld, maar de 

jeugdspelers die mee deden hadden zich direct in de kijker gespeeld. De KNVB klopte bij mij aan om scheidsrech-

ter te worden. Ik volgde de cursus “KNVB Scheidsrechter”, die werd gegeven door een docent van de KNVB. Die 

docent bekleedde ook een bestuursfunctie binnen de KNVB, maar ook binnen de COVS. Een dubbele pet op! Die 

cursus duurde destijds 8 avonden. Ik slaagde op 17-jarige leeftijd voor het examen in 1969 en werd de eerste 2 à 

3 jaar aangesteld bij de jeugd in de KNVB Afdeling Drenthe. Ik werd ook niet direct lid van de COVS. Toen de 

COVS-groep “Hondsrug e.o.” zich in 1971 afscheidde van de COVS-groep “Zuid Oost Drenthe” werd ik gevraagd 

om lid te worden. Toen had ik er reeds 2 seizoenen opzitten als scheidsrechter. Ik floot op zaterdag en voetbalde 

tot mijn 29-ste jaar bij de v.v. VIOS (O) te Oosterhesselen. Mij werd een “gouden toekomst” als scheidsrechter 

voorspeld, maar doordat ik naast het fluiten wilde blijven voetballen, werd mij steeds promotie van de KNVB 

Afdeling Drenthe naar de grote KNVB District Noord onthouden. Toen ik stopte met voetballen in 1982, maakte ik 

dat zelfde jaar direct promotie naar de KNVB District Noord. Door mijn verhuizing van Oosterhesselen naar de 

gemeente Hardenberg werd ik dat eerste jaar in “de grote” KNVB aangesteld in KNVB District Oost. Voor mij 

allemaal nieuwe voetbalverenigingen, die ik nog moest leren kennen. 
 

3. Als je één spelregel mocht veranderen, welke zou dat zijn? Buitenspel is cliché. 
 

Buitenspel is wel een cliché, maar ik erger me “groen en geel” aan de huidige buitenspelregel. Gewoon vereen-

voudigen en bij twijfel “wel of geen” buitenspel het voordeel geven aan de aanvallende partij. Het voetbalspel is 

ooit gemaakt en bedoeld om doelpunten te maken. Verder zou ik van een inworp een intrap maken, net als in het 

zaalvoetbal en op een wijze zoals bij het hockey wordt toegepast. 
 

4. Iedereen heeft wel een routine voor de wedstrijd. Wat is de jouwe? 
 

Ik heb niet speciaal een routine, maar ik had altijd wel een gezonde spanning. Daarnaast deed ik vooraf altijd een 

dubbele check en ik liet nooit iemand anders mijn tas klaar maken, maar deed het altijd zelf. Ik heb heel in het 

begin mijn zwarte sokken eens vergeten. Nou dan sta je er in rood-oranje badstofsokken gekleurd op. Daar denk 

ik met gemengde gevoelens aan terug.  
 

5. Je mag drie personen (mogen ook historische figuren zijn) uitnodigen voor een diner bij jou thuis. 

 Wie nodig je uit? En waarom?  
 

Ik zou mijn grote COVS-vriend – voormalig COVS-voorzitter – Theo Solen uitnodigen. Ik zou van hem graag willen 

weten, hoe het boven in de hemel bevalt. 



Ten tweede zou ik Leo Horn uitnodigen. Ze zeggen altijd dat hij de eerste, de grootste en beste scheidsrechter van 

Nederland was. Er is heel weinig over zijn staat van dienst bekend. Ik zou hem willen vragen, hoe de COVS in zijn 

tijd zijn belangen heeft behartigd. 

Ten derde zou ik eveneens een overleden persoon willen uitnodigen. De “oud-gemeenteambtenaar” Luuk Hegen 

van de KNVB Afdeling Drenthe, scheidsrechterscommissie Exloo, die samen met zijn commissieleden mijn carrière 

naar de “gallemiezen” heeft geholpen. Aan hem zou ik willen vragen, waarom er destijds op deze wijze met jonge 

talentvolle scheidsrechters werd omgegaan. Toen had ik nog onvoldoende “bagage” om weerwoord te voeren. Ik 

werd ieder jaar gerapporteerd en kreeg alleen maar 8-en en af en toe een 9, maar ik werd niet op de overgangs-

lijst naar KNVB District Noord geplaatst. Omdat zij van mening waren, dat een scheidsrechter niet ook een 

carrière als voetballer zou kunnen (mogen) hebben. Toen ik in 1982 uiteindelijk toch promoveerde was ik al 30 

jaar en voor het Betaald Voetbal eigenlijk reeds tè oud. Ik weet zeker, dat ik het anders had gehaald. Later toen ik 

nog wel in de top van het zaalvoetbal floot, kreeg ik louter alleen positieve kritieken. Ik werd ook veelvuldig aan-

gesteld bij zaalvoetbalwedstrijden met allochtone spelers, zoals Marokkanen en Turken. Wedstrijden, die ik altijd 

tot een goed einde bracht. Voor promotie naar de elite-groep van het Zaalvoetbal en naar het internationale 

voetbal was ik ook reeds tè “oud”. 
 

6. We gaan de verkregen informatie van onze leden publiceren op onze website. Daarvoor hebben 

 we op grond van de privacywetgeving (AVG) jouw toestemming nodig. 
 

 Geef je de TC, het Bestuur en de webbeheerder (tevens secretaris SZO) toestemming om jouw 

 ingevulde “challenge” te publiceren op de website www.szozwolle.nl?     JA  /  NEEN 

 

 

 

 

Welk lid nomineer je om als volgende deze vragen te beantwoorden? Ik nomineer: … Tjibbe van Dijk … 


